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ARALIK  2022GÜNDEM Süper Fener

SERHAT PEKMEZCİ

Daha önce hem Altınordu hem de Fenerbahçe'de altyapı şef oyuncu 
gözlemcisi olarak görev yapan, Çağlar Söyüncü ile Arda Güler gibi oyuncuları

keşfetmesiyle dikkat çeken Serhat Pekmezci, Anadolu Ajans’ına verdiği
röportajda çok konuşulacak açıklamalarda bulundu...
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Bir İtalyan gazetesinin "Böyle yetenek yüz yılda bir
gelir" başlığıyla verdiği Arda Güler haberine vurgu
yapan Pekmezci, "Çok takip edilen bir gazetede bu

ifade çok büyük bir onur. Bu söz aslında
iki sene önce yine AA ile yaptığımız rö-
portajda bana aitti. İddialı mıydı?
Evet iddialıydı. Ancak ben Ar-
da'nın Gençlerbirliği Kulübünden
başkanımızın vasıtasıyla alınması
sürecinde de bunu Sayın Ali Koç'a
anlattım. 'Bu çocuk eğer doğru bir
projelendirme yapılırsa, yetenek yö-
netimi konusunda üzerimize düşeni
yaparsak, 16 yaşında A Milli Takım'da
oynar, 17 yaşında attığı frikik golleriyle tri-
bünleri ayağa kaldırır.' demiştim." şek-
linde konuştu. 

Arda Güler'in bundan sonraki Türk ço-
cuklarının gerek Avrupa'da gerekse Türkiye'de
bakış açısını değiştirecek bir model oluşturdu-
ğunu anlatan Pekmezci, 

"Allah razı olsun ondan. Çok çaba sarf ede-
rek yaptı bunu. Bundan sonraki süreçte ben
Arda'nın da açtığı yoldan Türk futbo-
lunda ciddi bir devrim yaratılabi-
leceğine inanıyorum. Bunun
için oturup konuşmak,
düşünmek, tartışmak
lazım sadece. Ben
hep söyledim, gül-
düler tabii. Bre-
zilya yıllardan
beri 1 milyar
dolara ya da
avroya yakın
futbolcu ih-
racatı yapı-
yor ve 10
m i l y o n l u k
Portekiz son
10 yıldır fut-
bolun röne-

sansını yaşıyor. Biz bunu neden yapamıyoruz, yapmak
çok mu zor, nereye bakmamız gerekiyor? Bunları biraz
tartışabilirsek bence sonuç almak çok zor değil." dedi.

ArdA giBi olmAk' denen 
Bir şey ortAyA çıkAcAk. 

Arda Güler'in Türk gençleri için ikonik bir
simge haline geldiğini ve yeni bir süreci

temsil ettiğini dile getiren Serhat Pek-
mezci, "Şimdi, 'Arda gibi olmak' diye
bir kavram oluştu. Nedir bu? 16-17
yaşında da çok yarışmacı, sürekli

şampiyonluğu hedefleyen bir takımda
süre alabilmek, gol atmak, asist yap-

mak, sonuca etki etmek. Saha dışında
karakteriyle, tavrıyla, tarzıyla, yediden
yetmiş yediye herkesin sevdiği bir profil
olmak. Bundan sonra 'Arda gibi olmak'
denen bir şey ortaya çıkacak. Yani bu

bir marka haline gelecek ve dünyanın
her yerinde çocuklar Arda gibi olmak isteye-

cek." değerlendirmesinde bulundu.
Oyuncuları yıldız yapan en önemli fak-
törün aile ve ilk yetiştiriliş tarzı oldu-

ğuna dikkat çeken deneyimli
gözlemci, ailesi tarafından

öz güvenli yetiştirilen
Arda Güler'in sa-
haya çıktığında 20
yıldır Fenerbah-

çe'de oynuyor-
muşçasına bir
rahatlığı bu-
l unduğunu
vurguladı.

A r d a
Güler'le ilk
karşılaş-
m a s ı -
n ı n ,
b a ş k a

bir fut-

“Tüm çocuklar Arda gibi
olmak isteyecek”

Ben kulüpten ayrıldım. Bağımsız bir denetim kurulu olsa, konuyu derinlemesine 
araştırıp başkana bir rapor sunsa, belki on tane daha Arda kazanmış olacaktık. 

Bu süreçte bir tane Altınordu'ya, bire tane de Beşiktaş'a inanılmaz yetenekte ve kalitede iki
tane oyuncu gitti. Kaçırdı Fenerbahçe. 
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bolcu izlemek için gittiği Ankara'daki bir 14 yaş altı maçında ger-
çekleştiğini belirten Pekmezci, "Yaklaşık 60 dakika falan beni
inanılmaz büyüledi. Çevre kontrolü, topa ilk teması, üç hamle
sonrası düşünmesi, pozisyon yaratması... O periyotta da takı-
mının mağlup olmasından dolayı büyük sorumluluk alması,
mağlubiyeti kabul etmemesi, irade göstermesi, kazanma odaklı
olduğunu bana hissettirdi." şeklinde konuştu.

BAşkAnA “Bu çocuk 16 yAşındA 
oynAyAmAzsA Ben mesleği 

BırAkırım” dedim
Bu oyuncunun maç videolarını bir şekilde Fener-

bahçe Kulübü Başkanı Ali Koç'a ulaştırdığını ve
bunun üzerine kendisiyle temas kurulduğunu anla-
tan Pekmezci, "Başkana çok iddialı konuştum. 'Bu
çocuk 16 yaşında oynayamazsa ben mesleği bıra-
kırım, 17 yaşında A milli olacak, gol atıp attıracak,
bütün dünya ve Avrupa Fenerbahçe'yi bu oyuncu
üzerinden tanıyacak.' dedim." ifadelerini kullandı.

Pekmezci Arda Güler'in son dönemde ekonomik
sıkıntılar yaşamaya başlayan Gençlerbirliği'nden

200 bin lira ve satıştan yüzde 20 pay karşılığında,

Pandemiden sonra plan-
lamalar sekteye uğradı.
Ondan sonra başkanı-
mızla aramızda bir şey
kalmadı. İletişim bir şe-
kilde koptu veya kopar-
dılar. Oyuncuya bir meta
olarak, para olarak ba-
karsanız, kariyeriyle
ilgili onun adına değil
de biraz kendi ticare-
tinizle ilgili karar ve-
rirsiniz.
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yetiştirme tazminatları da ödenerek
transfer edildiğini dile getirdi.

"Başkana rapor sunulsa, 
10 tane daha arda kazanmış 
olacaktık"
Her sorumlunun kendi üzerine düşeni

yapması durumunda futbolda problem kal-
mayacağını kaydeden Pekmezci, sözlerini
şöyle sürdürdü:

"Ben kulüpten ayrıldım. Bağımsız bir de-
netim kurulu olsa, konuyu derinlemesine
araştırıp başkana bir rapor sunsa, belki on
tane daha Arda kazanmış olacaktık. Bu sü-
reçte bir tane Altınordu'ya, bire tane de Be-
şiktaş'a inanılmaz yetenekte ve kalitede iki
tane oyuncu gitti. Kaçırdı Fenerbahçe. O
dönem başkanımızla temasa geçmiş, anlat-
mıştım. Şimdi başkanımızla çok sağlıklı bir
diyaloğumuz var. Pandemiden sonra planla-
malar sekteye uğradı. Ondan sonra başka-
nımızla aramızda bir şey kalmadı. İletişim bir
şekilde koptu veya kopardılar. Oyuncuya bir
meta olarak, para olarak bakarsanız, kariye-
riyle ilgili onun adına değil de biraz kendi ti-
caretinizle ilgili karar verirsiniz." diyen
Pekmezci, "Arda Güler'i menajerlerden ko-
rumak için çok savaştım, çok hırpalandım.
Tam tersine, menajerlere öneriyor diye de bir
sürü eleştiri aldım. Bunu kim çıkartıyor, nasıl
yapıyor bilmiyorum. Benim için Arda, Türki-
ye'yi temsil edecek, anlatacak, karakteri, ye-
teneği, yaptıkları ve öz güveniyle milli bir
servet, bir marka. Bu benim için bir gurur.
Bunun manevi hazzını yaşıyorum." ifadele-
rini kullandı.

arda'yı ne zaman, ne şekilde 
oynatacağını hepimizden çok 
daha iyi Biliyor.
Son olarak, Arda Güler'in fiziksel yeterli-

liği olmadığı için oynatılmadığı yorumlarına
değinen Pekmezci, "Ben oynaması gerekti-
ğiyle ilgili haddimi aşmayayım. Şu an Fener-
bahçe'nin başında çok doğru bir hoca var.
Bu mesleğe geçen sene başlamadı bu hoca.
O Arda'yı ne zaman, ne şekilde oynataca-
ğını hepimizden çok daha iyi biliyor. Ben şu-
radayım; Arda'nın yaşıtları Avrupa'da sürekli
oynayabiliyor, Biz Arda'yı Jesus'un istediği
fiziksel kıvama neden getirmedik?" diyerek
sözlerini tamamladı.

Oyuncuya bir meta olarak,
para olarak bakarsanız, ka-
riyeriyle ilgili onun adına
değil de biraz kendi ticareti-
nizle ilgili karar verirsiniz.
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BAlığı TuTmAk mı, SATın AlmAk mı? 
İşTE BüTün mESElE Bu…
Geçtiğimiz günlerde yayınlanan bir söyleşiyi okurken, yıllar yılı anlatabilmek

adına kendimi paraladığım bir gerçeğin çarpıcı bir şekilde dile getirildiğine
mutlulukla tanık oldum.

Çağlar Söğüncü ve Arda Güler gibi futbolumuzun yarınlarının güvencesi
isimleri bulup çıkaran, Fenerbahçe’nin oyuncu gözlemcisi Serhat Pekmez-
ci’yle yapılan röportaj gerçekten çok önemli bir içeriğe sahip.

Günümüzde her konuda olduğu gibi sporda, futbolda da en önemli şey tabi
ki ekonomi. Yani anlaşılacağı üzere para…

Paran olmazsa nasıl bakkaldan ekmek alamıyorsan, futbolda da iyi oyuncu
alamazsın. Alsan da o oyuncudan umduğun verimi elde edemezsin.

Ancak kaynağını, yani altyapını güçlü oluşturur ve doğru isimlerle, amacı
doğrultusunda araştırma yaparsan, her şeyin astronomik rakamlara tekabül
eden transferler olmadığını görür ve cevherlere en kısa ve en ucuz yoldan ula-
şırsın.

Tıpkı yıllarca Altınordu’da ve şimdilerde Fenerbahçe’de bu işi tam bir, ‘ye-
tenek avcısı’ modunda yapan Serhat Pekmezci örneğinde olduğu gibi.

Futbolun her geçen gün gelişen ve değişen ortamında, topla olan ilişkisi
‘Eh işte’nin üzerine çıkamayan, bir de üstelik yaş vasatisi yüksek oyuncuların
fiyatlarının akıl almaz rakamlara ulaştığı bir süreçte, kulüplerin ekonomik an-
lamda akıllı davranmalarının gerekli olduğunu iddia ediyorum.

Bir de olayın şu tarafı var. Bugün kendisine Arda Güler’i rol model olarak
belirleyen binlerce çocuk var. İşte o çocukları bulup ortaya çıkaracak kadrolara
yatırım yapılmalı ağırlıklı olarak. 

Yapılmalı ki, tıpkı sanayi kuruluşlarının ARGE merkezlerinde sıklıkla uygu-
lanan, ‘üretim maliyetlerini düşürme’ çalışmalarında olduğu gibi kaliteli fut-
bolcu jenerasyonları elde edilebilsin…   

İşin aslına baktığımızda, hemen her kulübün belli oranda işlevselliği olan
bir altyapı planlaması olduğunu görebiliyoruz. Ancak, oluşturulan bu altyapı-
ların içinde, fabrikaların kalite kontrol departmanlarında olduğu gibi maldan
anlayan isimler olması da gerekiyor.

Bu noktadan hareketle, futbol dünyasına Arda Güler, Çağlar Söğüncü ve
sayabileceğimiz birkaç isim daha gibi, yetenekleri titiz araştırmalarla bulup çı-
karacak, ve onları bu âleme kazandıracak pek çok Serhat Pekmezci de olmalı
diyorum.

Çünkü balık yemek için ya satın almanız, ya
da tutmanız gerekir. Tercih sizin, nasıl dilerseniz
öyle yaparsınız…

Yani sonuç olarak; Arda Güler gibi bir yeteneği
keşfedip ortaya çıkaran insanları yürekten kutlu-
yorum. Maalesef, ‘Bacasız sanayi’ futbolda ba-
şarıyı, ekmeğini yemiş ve Türkiye’yi emekli
ikramiyesini alabileceği ‘Yaş almış oyuncu
cenneti’ haline dönüştürenleri de şiddetle kı-
nıyorum.

Günlük düşünüp anı kurtaranlara da, Serhat Pek-
mezci, Arda Güler, Çağlar Söğüncü gibi örnekler
‘kapak’ olur inşallah diyorum… 

Hoşçakalın…

ALİ CAN
ERDEN AKTOĞU
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Yabancı kuralı Türk futbolunun sonuç
bulamayan sıkıntısı. Başkan Ali Koç’un
da bir açıklamasında dile getirdiği

üzere, dünyada bu sayıyı en sık değişti-
ren ülkelerden biriyiz…

Takımlar Avrupa sınavlarına çıkıyorlar…
Bir bakıyorsunuz tüm sahadaki isimler ya-
bancı… 

Türk milli takımı sahaya çıkıyor… Onbi-
rin en 6-7 ismi yurt dışı kökenli isimler… 

Sonuçta Türk futbolu ülke nüfusuna, fut-
bola ilgiye oranlı sayıda iyi oyuncu çıkara-
mıyor… 

Kulüplerde başkanlığa soyunan adaylar
sürekli ‘Kurtuluş altyapıda, gençlere önem vereceğiz’
iddiasını dile getiriyorlar ama yıllar geçiyor, bakıyorsunuz
takımları yabancıya doymuyor…  

Bu yara sürekli kanaya dursun, Fenerbahçe’de gençler
konusunda sinyaller oldukça umut verici…  

Olayı elbette Arda Güler’e bağlamayacağım. O istisnai
bir yıldız.  

Evet, Ali Koç dönemlerinde de yabancı konusunda
büyük hatalar yapıldı. Hatta kontenjan dolduğundan daha
bu sezon 3 isim kadroya bile yazılamadı. Ancak tabloya
olumlu bakarsak umut hissediliyor. 

Önce takımın yaş ortalamasının ne kadar düştüğünün
altını çizelim. Sonra kadroyu inceleyelim. Arda’yla beraber
Altay, Ferdi, Emre, İsmail, hatta İrfancan ile Mert Hakan iyi

teklifler gelmedikçe ve anlaşma sağlandıkça
uzun yıllar forma giyecek kalitede isimler.
Yiğit, Çağtay, İsak, Yusuf ve kaleci Ertuğrul
yola çıktılar. Daha kirada olanlar var… 

En önemlisi bu isimler her fırsatta sahne
almaya başladılar… 

Maltepe’de düşünülen yeni tesislerdeki
altyapı bölümü de tablonun önemli bir par-
çası… 

Örneğin bir Muhammed’in Belçika’ya sa-
tışından Fenerbahçe güzel de para kazandı.
Bunların da çoğalma ihtimali yüksek… 

Belki Başkan Koç, ilk yıllarında hedefle-
mesine karşın bu noktaya gelemedi ama Sarı

Lacivertliler yerli yatırımında diğer kulüplerden önde
gözüküyor…

Düşünün ki takımda alttan gelmiş ama rahatlıkla A ta-
kımda oynayabilen oyuncu sayısı fazla. İşte o zaman ya-
bancıya ayrılan bütçeyle belki sayısı daha az ama kalitesi
çok yüksek isimler alınabilir... 

Eğer bu gidişat olumlu yönetilirse Fenerbahçe gerek
sportif gerekse ekonomik başarı çıtasını daha kolay yukarı
çeker… 

Sonra… Sonra da sıra teknik direktör kaynağı yarat-
makta… Futbolu hemen bırakıp hocalığa değil; futbolu bı-
rakıp ciddi bir eğitim ve staj döneminden geçen teknik
direktörler Fenerbahçe’nin yükselişinde önemli rol oyna-
yacaklardır… 

Fenerbahçe’nin 
geleceği 

ARALIK 2022GÜNDEM Süper Fener
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Fenerbahçe ile Galatasaray, Beşiktaş ile
Fenerbahçe, Galatasaray ile Beşiktaş.
Cumhuriyetimizin kuruluşundan bile ta-

rihi geçmişleri olan bu kulüp takımları yıllar-
dır birbirleri ile kıyasıya mücadele ederler.
Amaç ve hedef hep kazanmaktır. Burada
sadece takımlar değil onları destekleyen ta-
raftarlarda çok önemli. Bu üçlü’ye yıllar
sonra da Trabzonspor takımı katıldı.

Takımlarının kazanması sonrasında on-
ların günlük hayatlarında pozitif olmalarında
büyük katkısı vardır. Aksi olduğunda haftaya
mutsuz keyifsiz başlarlar, sonraki günlerde üzüntüleri aza-
larak geçer.

İşte bu durumda yıllarca rakip takımların seyircileri ta-
kımlarının maçlarını birlikte yan yana seyretmişler biri ya-
nındaki rakip taraftarı ile bisküvitini paylaşmış, kimi
çekirdeğini paylaşmış. Bunlar hep yaşanmıştır.

Sonra bir nesil ortaya çıkmış özellikle İs-
tanbul’a Anadolu’dan göç ile gelenlerin, sos-
yal yaşam şartlarından sonra bugünler de
yaşadıklarımız.

Derbi maçlarına ya rakip takımın seyircisi
alınmıyor ya da %5 lik bir taraftar deplasman
maçlarına gidebiliyor.

Sonra yukarıda dediğimiz gibi “Ezeli
rakip Ebedi dost” nerde kaldı. Yerini ezeli
rakip ebedi düşman aldı.

Göztepe ve Altay, medeniyetin özgürlük-
lerin daha iyi yaşandığı şehrimiz İzmir’in iki

güzide kulübü. Yıllarca stadı ile gelir kaynaklarından yok-
sun devlet tarafından siyasi anlamda sahipsiz bırakılmış,
Türkiye’nin 3. Büyük şehrinde Süper lige çıkamamış ta-
kımların taraftarlarının yaptıklarına bakın.

Birlikte elele vererek bu güzel şehri temsil edecekle-
rine, birilerinin ekmeğine yağ sürmeye çalışmaktadırlar

nasıl mı? Bir taraftar diğer takımın
kafasına sopa ile vurarak, işte İzmir
bir Vandal şehri bunlardan ne spor
olur ne futbol. Buyurun yaptığınız
magandalığı temizleyin şimdi.
Yaptıklarınız tertemiz sporseverleri
de lekeliyor, onları statlarda soğu-
tuyor.

Onun için diyorum ’ki spor kar-
deşliktir, spor barışmaktır. Ve diyo-
rum ki takımlar arasında her zaman
“Ebedi dostluk ve Ezeli tatlı reka-
bet” olsun. Birbirimizi sevelim
bugün benim takımım kazandı teb-
rikleşelim. Yarın da senin takımın
kazanır yine tebrikleşelim. Bu böyle
sürsün, bizler bu davranışımızla
gelecek kuşaklara örnek olalım.

İzmir'in tarihi iki kulübü Göztepe
ile Altay arasında oynanan derbi
maçta yaşanan üzücü iki olayın ar-
dından İzmir Büyükşehir Belediye
Başkanı Tunç Soyer, iki kulübün
başkanlarını Egemenlik Evi'nde
konuk etti. Göztepe eski başkanı
Mehmet Sepil ve Altay Başkanı
Ayhan Dündar'ın yer aldığı zirveye,
Karşıyaka Başkanı Turgay Büyük-
karcı, İzmir Spor Kulüpleri Birliği
Vakfı (İZVAK) Başkan Yardımcısı
Fatih Tanfer ile İzmir Büyükşehir
Belediyesi Gençlik ve Spor Hizmet-
leri Dairesi Başkanı Hakan Orhun-
bilge de eşlik etti.

EZELİ RAKİP DE, EBEDİ DOST DA 
ÖNEMLİDİR

ALİ CANATİLA BARTIN
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Çok meşakkatli, roman gibi bir
öyküsü olan Kadıköy’ün ortasın-
daki stat İttihat Spor’un kullanı-

mındaydı. Ama İttihat Spor’un
sadece adı kalmıştı... Bu sırada tüm
gözler bu alana çevrilmişti. Hakkı

olsun olmasın, ihtiyacı olsun olma-
sın burayı istemeyen yoktu...

Stat neredeyse kapanın elinde
kalacak, belki yerinde stat bile kal-
mayacaktı... Böylesine günlerde dö-
nemin Maliye Bakanı Şükrü
Saraçoğlu, Ankara’dan gözünü İs-
tanbul’a dikmiş, tüm gelişmeleri dik-
katle izliyordu... Sorunun adilce
çözümü Meclisten tek maddelik bir
yasa çıkartılmasına ön-ayak oldu.
Yasaya göre, spor tesisleri ve semt
sahalarının nasıl kullanılacağı belir-
lenmişti. Yasa ile birlikte, aynı
semtte faaliyet gösteren takımlar-
dan, üye sayısı fazla olan takıma
imtiyaz sağlanıyordu. Böylece, İtti-
hat Spor'un üye sayısı düşük oldu-
ğundan arazinin kullanım hakkı
Fenerbahçe'ye devredildi. Sara-
çoğlu bununla da yetinmedi ve sta-
dın Fenerbahçe Spor Kulübü’ne
satılmasını sağladı...

Hem de sadece 1 Lira karşılı-
ğında...

Adı yıllarca Fenerbahçe Sta-
dı’ydı. Bu olayı bir vefa duygusuyla
hatırlayan Aziz Yıldırım başkanlığın-
daki yönetim 22 Temmuz 1998'de
Şükrü Saracoğlu adını verdi...

Buraya kadar anlattıklarım, ola-
yın tarihi ve kitabi kısmı...

Şimdi adı ATATÜRK STADI oldu
ya... İnanın buna sevinmeyen, bu-
nunla övünmeyen bir tek Fenerbah-
çeli yoktur...

İsimler değişir mi... Elbet deği-
şir... Siz bir yapının, bir tesisin, bir
caddenin, sokağın ismini değiştire-
bilirsiniz elbette...

Önemli olan, neyi neyle değiştir-
diğinizdir...

Benim dilimde ismi değişmeyen
şeyler vardır mesela...

Boğaziçi Köprüsü gibi... Yeri de-
ğiştirilen Atatürk Havaalanı gibi... 

ARALIK 2022GÜNDEM Süper Fener

Saracoğlu adı yine
bir Statta yaşıyor

KONUK YAZAR

ALİ CANLEVENT DONDURAN
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2022 ARALIK GÖRÜŞSüper Fener

Siz evinizi değiştirdiğinizde
adınızı değiştiriyor musunuz. Ha-
vaalanının yerini değiştirince onun
adı neden değişik ki...

Fenerbahçe yönetimleri de
statlarının adını önce bir vefa duy-
gusuyla Şükrü Saraçoğlu yap-
mıştı, günümüzde en çok
ihtiyacımız olanı görüp şimdi de
Atatürk Stadı yaptı..

Ama merak etmeyin!..
Şükrü Saraçoğlu’nun adı, hala

bir statta yaşıyor...
Hem de yıllardır...

Şehrinin stadına bu
ismi verenler, bu ül-
kede başbakanlık yap-
mış hemşerilerini
unutmadıklarını, onu
değerli bulduklarını
göstermek için vermiş-
ler bu ismi...

Bu stat, Şükrü Sa-
raçoğlu’nun da doğum
yeri olan İzmir’in Öde-

miş ilçesinde...
Yıllardır cefalı taraftarlarıyla bu

statta hem ağlayan hem gülen
Ödemişspor ise, konunun gün-
deme gelmesinden  hoşnut...

Bir dönem Türkiye 2. Ligi’nde
(o dönem Süper Lig yoktu) zirve
mücadelesi verip, bu statta üç bü-
yüklerle maç yapabilmenin hayal-
lerini kuran Ödemişspor,
şimdilerde İzmir Bölgesel Süper
Amatör Ligi’nde...

Zemini, ömrünü tamamlamış
suni çim olan stadın aslında bir
parça ilgiye ihtiyacı var... Ama
Ödemişspor’un böyle bir ekono-
mik gücü yok.

Ekonomisi, para etmeyen ta-
rıma ve yine zarar eden hayvancı-
lığa dayanan bir şehir Ödemiş...
Ne bir sanayi tesisi ne bir fabrika
var bu kentte.

Ama takımın sevdalısı çok...
Yıllarca Fenerbahçe’nin sta-

dıyla kendi statlarının adaş olma-
sıyla gurur duyan bu sevdalıları
şimdilerde bir umut kapladı...

“Acaba” diyorlar... “Fenerbah-
çemiz’in Başkanı Ali Koç, Fener-
bahçe’nin stadının adını yaşatan
bu şehre, bu şehrin takımına bir
göz atar mı!..”

Stadın artık zımpara haline
gelmiş ömrünü yitirmiş suni çimini
bir yenilese hepsi şampiyon
olmuş gibi sevinecekler...

Ne diyeyim. Elçiye zeval
olmaz.

Benden söylemesi.

KONUK YAZAR

Yıllarca o maçları bekler, Gece yarı-
ları, sabaha karşı kahvehaneler de

sabahlardık.
Beckenbauer nasıl bir şeydir çöz-

meye çalışırdık. Niye bu kadar değerli
tam olarak bilemezdik.

Creuff.
Vay yavrum vay. Sanki top oynasın

diye yaratılmış. Nasıl anlatılırki, futbol
topuyla sevişmesi...

Braitner kaldı aklımda. Orta saha
haboyle oynanır çakılmıştı aklıma...

Sonraki kupada Uzun saçları, topla
dans etmesiyle Kempes girdi gönlü-
müze.

Ufak bi uşak yıktı geçti Dünya fut-
bolunu. Çok başka bir şeydi.

Maradona...
Kelimeler yetmez onu tarif et-

meye...
Zidan, Hagi, futbolun efsaneleri...
Başka oynanırdı futbol.
İnceliği vardı. Çalımı, araya pası,

estetiği.
Kazmaların oyununa döndü futbol.
İzlenmez bu futbol. İçinde aksiyon

yok. Robotların maçının neresine ba-
kayım.

oyunun içine 
ettiler

ALİ CAN

ALİ CAN
ŞİRİN BERBER
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ARALIK  2022PORTRE Süper Fener

EKVADOR TARiHinE gEçTi, 
Ronaldo ve Messi'yle yarıştı

EnnER VALEnCiA

“Fenerbahçeli taraftarlara
destekleri için teşekkür

ederim”

2022 Dünya Kupası'na Fenerbahçe'nin Ekvadorlu yıldızı Enner Valencia damga vurdu. 
Kupanın açılış maçında Katar'a iki gol atan Valnecia, grubun ikinci maçında  Hollanda’yı
da boş geçmedi. Attığı bu gollerle Ekvador tarihine geçerken son 3 Dünya Kupası'ndaki
performansıyla Lionel Messi ve Cristiano Ronaldo ile yarışır hale geldi.  Son maçlarında

Senegal’e kaybeden Ekvador 4 puanla 3. sırayı olarak kupaya veda etti...

Dünya Kupası'nın açılış maçında Katar'a 2
gol atan Fenerbahçeli Enner Valencia, Hol-

landa maçını da boş geçmedi ve turnuvadaki
gol sayısını 3'e yükseltti. 33 yaşındaki golcü
futbolcu, 2022 Dünya Kupası'nın gol krallığı
yarışında zirveyi zorlasada takımının elenme-
siyle bu fırsatı kaçırdı. 

Ekvador'un Dünya Kupalarında attığı son
6 golde imzası bulunan Enner Valencia,

Güney Amerika ülkelerinde Dünya Kupalarında
art arda 6 gol atan ilk futbolcu olarak tarihe
geçti.

Enner Valencia ayrıca 2014 Dünya Kupa-
sı'ndan bu yana kupalarda en çok gol atan

Lionel Messi ve Cristiano Ronaldo ile çekişir
hale geldi. 2014'ten bu yana Dünya Kupala-
rından bu üç oyuncudan daha fazla gol
atan bir futbolcu bulunmuyor.

Öncelikle milli takımdaki tüm arkadaşlarıma
teşekkür etmek istiyorum. Uzun süredir

birlikte oynuyoruz ve hepsinin ayrı ayrı kişiliği
var. Bütün taraftarlarımıza, Ekvador'dan bu-
raya gelerek bizi destekleyen taraftarımıza çok
teşekkür etmek istiyorum. Fenerbahçeli taraf-
tarlara selamlarımı gönderiyorum. Destekleri
için çok teşekkür ederim.
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2022 ARALIK PORTRESüper Fener

PROFESYONEL KARIYERI
yıllar                Takım                             Maç                (gol)
2010-2013       Emelec                           124                 (27)
2014                 Pachuca                         23                   (18)
2014-2017       West Ham United           54                   (8)
2016-2017       Everton (kiralık)             21                   (3)
2017-2020       Tigres UAnL                   90                   (21)
2020-               Fenerbahçe                    71                   (32)
Toplam                                                    383                 (109)

MILLÎ TAKIM KARIYERI
2012-               Ekvador                         76                   (38)

enner valencia.qxp_Layout 1  4.12.2022  15:33  Page 2



14

ARALIK 2022GÜNCEL Süper Fener

Fenerbahçe bu sezona
her alanda müthiş bir
başlangıç yaptı. Futbol-

severler her şeyden önce
büyük özlem duydukları atak
ve heyecan verici bir futbol
izliyor yeşil sahalarda. Takı-
mın maç ayırmaksızın gös-
terdiği azim, gayret ve
motivasyon taraftara seyir zevki yük-
sek bir futbol, görsel bir şölen sunu-
yor. Bu sene Fenerbahçe’nin
maçlarını izlemek ayrı bir keyif.  

Dünya Kupası arasına kadarki dö-
nemde sarı lacivertliler hem Süper
Lig’de hem de Avrupa’da dolu dizgin
bir performans sergiledi. Üst üste
gelen maçlara rağmen takımın moral
motivasyonu ve fiziksel gücü hemen
hemen hiç düşmedi. Bunun en önemli
sebeplerinden biri, çok iyi bir kadro-
nun çok iyi bir hoca ile bir araya gel-
mesi ve mükemmel bir uyum
sağlaması.  

Jorge Jesus, harika bir hoca.
Sezon başında kimi yorumcular tara-
fından haksız bir şekilde bir türlü kad-
royu belirleyememekle eleştirilen
tecrübeli teknik adam, herkese bir fut-
bol dersi verdi ve kadro derinliğinin ve
bunu en iyi şekilde yönetmenin ne
kadar önemli olduğunu bir kez daha
kanıtladı.  

Jesus, futbolcularını bu zorlu se-
zona sadece antrenmanlarla değil,
her birine maçlarda süre ve görev ve-
rerek hazırladı. Böylece sarı lacivertli
futbolcular sadece fizik kondisyon
olarak değil, moral motivasyon olarak
da dinç kaldı.  

Çıkılan her maçta yedek kulübesi,
en az sahadakiler kadar önemli ve
göreve hazır futbolcularla doluydu.
Fenerbahçe’nin yoğun lig ve Avrupa
maratonunda en kolay görünen maç-
tan en zorlu mücadeleye kadar iyi
performans göstermesinin ve her
şeyden önce de göze hoş gelen, he-
yecan verici bir futbol sergilemesinin
sırrı işte buydu.  

Fenerbahçe gibi çok yoğun bir
tempoda maç yapan takımlar için
Dünya Kupası arası önemli bir ka-
zanç oldu. Üstün performansı sebebi
ile çok yorulan takımın dinlenmesi,
sakatlıkların iyileşmesi ve futbolcula-
rın psikolojik olarak yeniden toparlan-
ması için bu ara çok faydalı oldu.

Jorge Jesus bu arayı en iyi
şekilde değerlendirmeyi bilen
çok tecrübeli bir teknik adam.   

Bana göre bu sene henüz
Fenerbahçe’nin en iyi perfor-
mansını görmedik. Ligin yeni-
den başlaması ile sarı
lacivertliler şaha kalkacak po-
tansiyele sahip. Bizleri kolay

kolay yerimizde oturtmayacak, heye-
canlı ve güzel futbol dolu maçlar bek-
liyor.  

CUMHURİYETİN FENERİ 
Bu sene gelecek bir şampiyonlu-

ğun Fenerbahçe için en büyük anlam-
larından biri de Cumhuriyetin 100. Yılı
olması. Sayın Başkan Ali KOÇ’un
söylediği “Atatürk’ün hangi takımı
tuttuğu değil, hangi takımın onun
izinden gittiği önemlidir,” sözleri
camianın bu konudaki duruşunu özet-
leyen çok güzel sözler.  

Fenerbahçe Kulübü’nün Atatürk
sevgisini ve Cumhuriyet’e verdiği
önemi vurguladığı en güzel örnekler-
den biri geçenlerde düzenlenen 1907
Fenerbahçe Derneği’nin 30. Yıl gece-
sinde yaşandı. Türk bayrakları ve Ata-
türk videoları ile süslü gecede, daha
ilk konuşmada Dernek Başkanı Sayın
Rıfat PERAHYA, stadın isminin ‘Ata-
türk Stadı’ olarak değiştirilmesini
planladıklarını açıklayınca binlerce ki-

SARI LACİVERT

ALİ CANSANEM ÜNER

GURUR 

Instagram: sanem_uner 
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şinin doldurduğu salon
gurur ve heyecanla ayağa
fırladı. Sayın Başkan Ali
KOÇ da isim değişikliğinin ya-
pılabilmesi için gerekli tüm araş-
tırmaların yapılacağını açıkladı ve
salondan büyük alkış aldı.  

İlerleyen dakikalarda ülkemizin ye-
tiştirdiği en önemli besteci ve piyanist-
lerden biri olan Fahir ATAKOĞLU,
Avrasya Filarmoni orkestrası eşli-
ğinde muhteşem bir konser verdi. Bu
konserin en unutulmaz anlarından biri
ATAKOĞLU’nun ATATÜRK için beste-
lediği ‘Sarı Zeybek’ bestesini çaldığı
anlardı. Atamızın duygulandıran gö-
rüntüleri eşliğinde çalınan bu beste
salondakileri derinden etkiledi. Daha
birçok ünlü konuğun ve güzelliğin yer
aldığı o gece, Fenerbahçelilerin gurur
gecesiydi.  

Fenerbahçe Spor Kulübü o gece
neden bu kadar büyük bir kulüp oldu-
ğunu bir kez daha kanıtladı. İdealleri
ve asla bozulmayan dik duruşu ile,
haksızlığa karşı savaşan, herkes için

adaleti savunan karakteri ile Fener-
bahçe Spor Kulübü sadece taraftarı
için değil tüm Türkiye için çok büyük
bir değerdir.  

Sarı lacivertli taraftar, kulübü ile ne
kadar gurur duysa azdır. Zaman

zaman futbolseverler futbolun sadece
futbol olmadığını unutur ve sportif ba-
şarıdan fazlasını düşünemez hale
gelir. Oysa Fenerbahçe taraftarı ada-
leti aradığı o elim yıllarda büyük resmi
görmeyi öğrenmiş olmalıdır. Fener-
bahçe sadece bir futbol kulübü değil,
ülkenin en önemli toplumsal yapıların-
dan biridir. Sarı lacivertliler elbette
hem ligde hem Avrupa’da alınacak en
büyük başarıları hak eder. Ancak
kulüp sadece bundan ibaret değildir,
Fenerbahçe’nin büyüklüğü sadece
sportif başarılardan kaynaklanmaz.  

Bu sezona geri dönecek olursak
Fenerbahçe hocasıyla, futbolcula-
rıyla, hırslı, azimli ve güzel futboluyla,
kulübün her alanda yaptığı başarılı
çalışmaları ve girişimleri ile taraftarına
büyük gurur veriyor ve büyük mutlu-
luk yaşatıyor. Hepimizin dileği bu gu-
rurun çoktan hak edilmiş
şampiyonluklarla taçlanması.  

Kısacası, yeni yıla girerken bu se-
nenin özeti: Sarı lacivert bir gurur… 
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Kulüpler Birliği, yabancı oyuncu Ku-
ralı ile ilgili  bir çalıştay düzenledi.
Toplantının ardından Kulüpler Birliği

Vakfı Başkanı Ali Koç, basın mensupla-
rına açıklamalarda bulundu.

Toplantının iki ayağa olduğunu söy-
leyen Koç, "Biri konusu, ikincisi katılım-
cıları. Kulüplerimizin hukukçuları,
futboldan sorumlu yöneticileri, hocaları,
sportif direktörleri, başkan ve yönetici
seviyesinde katılım oldu. Herkes görüş
bildirdi. Konumuz, yabancı oyuncu sa-
yısı nasıl olmalı, ne zaman olmalı. Bu
çalıştayın ilkini yaptık. Güzel sonuçlar
var. Enteresan fikirler var. Asıl amacımız
artık önümüzün görülebilir, istikrarlı mo-
delin hazırlanıp, açıklanıp en az 5 yıl bo-
yunca devam etmesi. Arkadaşların
yaptığı çalışmalara göre biz dünyada en
çok yabancı kuralını değiştiren ülkeymi-
şiz. Son 18 yılda 10 kere değiştirmişiz.
Değiştirmenin altında bir mantık, tema
da yok. Bu değişikliklerin başarıya etki-
sine baktığımız zaman ne kulüplerin Av-
rupa’daki sıralaması ne de ülkemizin
FIFA sıralamasıyla bir korelasyon yok.
Bir tane tema çıkarsa o da 14 yabancıya
geçtikten sonra Avrupa’ya katılan Türk
takımlarında çeşitlilik olmuş. Biz kulüpler
olarak, federasyonumuzla bu işin adınız
koyacağız. Federasyon ile yapacağımız
çalışma öncesinde burada Kulüpler Bir-
liği olarak kendimiz bir pozisyon alalım,
kendi tarafımızın ne olduğunu belirleye-
lim ondan sonra da federasyon ile bir
çalıştay yapalım. Büyük resme baktığı-
mızda benim daha evvel ifade ettiğim
gibi ülkemizin 10 yıllık futbol stratejisinin
parçalarından bir tanesi. Önemli parça-
sıdır. Federasyonumuz çok kısa sürede
çok doğru işlere imza atıyor. Bunlardan
bir tanesi de Türkiye’nin 10 yıl futbol
stratejisini çıkarmak. Bunu da dünya en
iyi şekilde yapan KPMG şirketi ile bera-
ber yapıyorlar. 53 Avrupa ülkesinin sa-
dece 3’ü 10 yıl futbol stratejisi
geliştirmemiş. 3 ülkeden 1i’i de bizmişiz.
Federasyonumuzun amacı şubat

ayında bu işi bitirmek. Bazı kulüplerimiz
önümüzdeki transfer penceresine diye
ona da bakacağız ama zor, kolay değil"
diye konuştu.

“Önümüzdeki sezondan
itibaren uygulamaya 
sokacağız”
Neler konuşulduğunu anlatan Baş-

kan Koç, "Biz kadro planlamamızı yapa-
caksak önümüzü 1 sezonluk, yarım
sezonluk değil, 5 sezonluk görmek isti-
yoruz, amacı budur.
Ahmet Nur Çebi de
dün buna benzer
şeyler söyledi.
Ben bu çalış-
tayı, katılı-
mını çok
önemli bu-
luyorum.
Federas-
yonun pek
çok ko-
nuda ça-
l ı ş m a
a r z u s u n u
son derece
umut verici
ve motive
edici buluyo-
rum. Son birkaç
Türk futbolunu
ciddi anlamda ge-
riletmiştir. Mevcut
federasyonumuz,
kulüplerle beraber
elinden geleni yapıp, des-
teği veriyor. Yabancı sayı-
sının ne olacağına dair ne
karar verdiniz derseniz,
net bir karar veril-
medi. Biz bugüne
kadar hep
sayı ko-
nuşmu-

şuz. Hiç nitelik konuşmamışız. Bu
dönem kulüplerden gelen rica üzerine 3
adet belli şartlara bağlı u21 olmak üzere
yabancı transferine izin verildi. Bunu da
ben çok faydalı buluyorum. Yeni dö-
nemde niteliklerinde göze alınması gün-
deme geldi. Bazı kulüplerimiz de diyor
ki, ne yerlide ne yabancıda nitelik olma-
sın herkes kendi bütçe çerçevesinde
transfer yapsın. Çoğunluk, yabancı
transferlerinde yaş niteliği gibi, milli
takım oynama kriterleri gibi. Herkesin is-
tisnasız dediği artı olmasın. Artı özellikle
hocalarımızı yoruyor. Özellikle maç es-
nalarında. Sayı inecekse kademeli in-

mesi, herkesin kendini ona göre
programlayıp, yatırımlarını ona

göre planlaması için acele değil,
kademeli şekilde belli bir süre

içinde olması gerektiği konu-
lardan bir tanesi. Daha bu
ilki, birkaç toplantı daha ya-
pacağız. Ondan sonra fe-
d e r a s y o n u m u z l a
yapacağımız toplantıyla

Allah izniyle Türk Cum-
huriyeti’nin 5 yıllık ya-
bancı oyuncu kuralını
geliştirip, önümüzdeki

sezondan itibaren uy-
gulamaya sokacağız"

diye konuştu.

ARALIK  2022KULÜP HABER Süper Fener

BAŞKAN ALİ KOÇ:
Dünyada en çok yabancı kuralını değiştiren ülkeyiz. 

18 yılda 10 kez 
Kulüpler Birliği Vakfı ve Fenerbahçe Başkanı Ali Koç, son 18 yılda 10 kez yabancı

oyuncu kuralının değiştiğine dikkat çekerek, asıl amaçlarının istikrarlı modelin hazır-
lanıp en az 5 yıl boyunca devam etmesi olduğunu söyledi.
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Türki Cumhuriyetlerinden 
oyuncuların yabancı 
sayılmaması gibi 
fikir ortaya atıldı.
En yaşlı liglerden biri olduklarını

ifade eden Koç, "Biz en az gençlere
süre tanıyan ligiz. Yabancı sınırların ol-
madığı ülkelere baktığınız zaman ilk 10
başarılı ülkeler çıkıyor. Biz iyi oyuncu
bulmakta sınıfta kalıyoruz Türkiye ola-
rak. Bazı arkadaşlarımız, 30 yaş üstü
yabancı olmasın dedi. Çünkü pek çok
transferler son kontrat bize geliyor. Alt-
yapıdan yerli, yabancı ayrımı olmasın
dendi. Bazı ülkeler örnek verildi. Ya-
bancı oyuncuların kalitesi arttıkça o ligin
kalitesinin arttığı Avrupa’da istatistiklerle
gösterildi. Altyapı lazım, altyapıdan üret-
meliyiz. Birkaç kulübümüz benim altya-
pıdan gelen bir sürü oyuncum var,
nerede oynatacağım diyor. U21’yi kaldır-
dık, yerine bir şey koymadık. Rezerv Ligi
kaldırdık. Önümüzdeki sezon özellikle
federasyonla çalışmamızın gereken ko-
nularından biri, isteyen takımlar 2. Lig ve
3. Lig’den kulüp alabilmeleri lazım. Por-
tekiz örneği kullanıldı. B takımlarda
Süper Lig’e çıkamıyor, alt liglerdeki ta-
kımlar için bu bir sıkıntı yapmamalı.

Oyuncu gelişimi için önemli olduğu söy-
ledi. Türki Cumhuriyetlerinden oyuncu-
ların yabancı sayılmaması gibi fikir
ortaya atıldı. Sonra bir başkanımız dedi
ki, burada sayılmayacaksa orada da sa-
yılmasın, bizim oyuncularımız da oraya
gitsin. Doğru istikamette çok faydalı ve
verimli bir toplantı yaptık. Tüm katılımcı-
lara teşekkür ederim" ifadelerini kul-
landı.

Ahmet Nur Çebi’nin 
haklı bir serzenişi var.
Beşiktaş Başkanı Ahmet Nur Çe-

bi’nin yabacı oyuncu sayısının 7+4 ol-
ması gerektiği ilgili yaptığı
açıklamalarının hatırlatılması üzerine Ali
Koç, “Zaten mevcut plan o. Ahmet Nur
Çebi’nin haklı bir serzenişi var. ‘Ben
planlamamı yapamıyorum, siz devamlı
böyle değiştirirseniz’ diyor. Önümüzü
gösterin bize, ona göre yapalım. Ben
7+4’e göre kendimi hazırladım. Yabancı
sayısını artırırsanız, itiraz ederim’ diyor.
O da kendi penceresinden haklı. Haksız
kimse de yok. En önemli şey sürprizlerle
karşılaşmayalım, önümüzü görelim. 2
veya 3 sezon önce temmuz ayının so-
nunda söylendi bize yabancı sayısının
nasıl olacağız. Temmuz 1’de transfer
başlıyordu. İnşallah bu federasyon mu-
vaffak olur. Kulüplerle beraber, kulüple-

rin faydası ve çıkarı için elinden geleni
yapmaya çalışan bir federasyona geçtik.
Son dönemlerde Türk futbolu gerilemiş-
tir. Yapılacak çok iş var. Spor Yasa-
sı’ndan, Passolig’den, yabancı
sayısından, altyapıların gelişimine kadar
yapılacak çok iş var. Yakında Passolig
ihalesi olacak. Bu konuda kulüplerin
ciddi sıkıntıları var. Dünyanın parası ve-
rildi, güvenlik kameraları alındı. Ne ola-
caktı, eylemi yapan tespit edilip o ceza
alacaktı. Şimdi yine tribünler kapanıyor.
Bizden giriş parası, kart parası vs, Fe-
nerbahçe’ye geçen sene maliyeti 60 mil-
yon TL. Diğer kulüpleri bilmiyorum"
açıklamasında bulundu.

Dünya Kupası keyifle 
seyrediyoruz ama 
biz yokuz.
Orta vadede Tük futbolu hak ettiği

yere gelmesi gerektiğini düşündüğünü
söyleyen Koç, “Hepimizin içi acıyor,
Dünya Kupası keyifle seyrediyoruz ama
biz yokuz. Tribünde bir Türk taraftarı
gördüğümüz zaman sevinir hale geldik”
dedi.

Ali Koç, toplantıda yabancı hakem
konusunun gündeme gelmediğini de
ifade etti.

2022 ARALIK KULÜP HABERSüper Fener

24 Kasım’da gerçekleştirilen Ku-
lüpler Birliği toplantısının ardın-
dan konuşan Başkan Ali Koç

yabancı hakem konularına dair açık-
lamalarda bulundu. Ali Koç “Son 10
yılda hakemlerden canı en çok
yanan bir kulübün başkanı olarak
söylemek istiyorum; Evet, kronikleş-
miş bir problem. Hepimizin bildiği bir
şey. Bu bir sezonda oluşmuş değil.
Özellikle son 20 senede gelişerek,
artarak sorun haline gelmiş ve yurt
dışında da ne yazık ki Türkiye’de
şampiyonlukların, başarının sadece
sahada elde edilmediği algısı, inti-
bası yerleşmiş. Ben bunu  bizzat ya-
şadım daha evvel de söylediğim gibi
hoca ararken. Mevcut federasyonu-
muz iyi niyetiyle elinden gelenin en

iyisini yapmak için çalışıyor ama ku-
lüplerin de sabırlı olması lazım. Her
işi kötü giden kulüp 2-3 haftada bir
yaygara kopartırsa hiçbir yere vara-
mayız. Hepimizin sorunu bu. İki tane
konu var yabancı hakemle ilgili. VAR
yabancı hakem mi, orta saha ya-
bancı hakem mi, her ikisi de mi? Ku-
lüpler Birliği olarak bizim
düşüncemiz, şu an 22-23 hakemimiz
var, 29 hakem ihtiyacımız var. En
azından bu dönem için bir pilot sezon
olarak o 6 eksiği yabancı hakemlerle
giderme konusunda ısrar var. Fede-
rasyonumuz ise VAR tarafında bunu
yapmaya çalışıyor. O da pozitif doğru
bir adım. Görüştükleri bazı ülkeler-
den olumsuz cevap aldılar çünkü
diğer ülkelerde de sadece VAR
yapan hakem sayısı çok fazla değil.

2-3 senedir var. Dönüşüm içindeyiz
ama bir gelişim var. Biz orta saha ya-
bancı hakem görüşünü bir kez daha
federasyonumuza ileteceğiz. Fede-
rasyonumuzun düşüncesinin daha
çok VAR hakemlerinde yabancıyı de-
neme olduğunu biliyoruz. Dünyaya
baktığımız zaman Suudi Arabistan
ve Yunanistan yoğun bir şekilde özel-
likle önemli maçlar için yabancı
hakem kullanıyorlar. Diğer ülkelerde
de hakem değişim programları var.
Bunların hepsini inceledik, göze en
çok çarpan Yunanistan’la Suudi Ara-
bistan’ın durumu. Yunanistan’da ha-
kemlerin kendilerinin istediği
söyleniyor yabancı hakemi. Bunun
üzerine çalışıyoruz.” ifadelerini kul-
landı.

YABANCI HAKEM GÖRÜŞÜNÜ 
BİR KEZ DAHA FEDERASYONA İLETECEĞİZ

ALİ KOÇ-2.qxp_Layout 1  4.12.2022  14:54  Page 2



18

ARALIK 2022VOLEYBOL Süper Fener

Beni takip edenler, bilirler ki çekinmeden
yanlışları yazarım ve söylerim.
Türkiye'nin 3. Cumhurbaşkanı Celal Ba-

yar'ın (Rahmetli) son röportajında söylediği
"Hain babam olsa, kendi ellerimle asarım"
sözü bana bir yol göstericidir.

Yalnız o mu, Türk Basını'nın önemli isim-
lerinden sedat simavi'nin de "Gazeteci isen
boyun eğmeyeceksin, boyun eğeceksen
gazeteciyim demeyeceksin" sözleri de mes-
leğimin vazgeçilmez sözüdür.

Gerçi bugünlerde gerçek gazeteci kim tar-
tışılıyor ya.

Konumuza gelelim.
Voleybol Federasyonu, yanlışlarını yazdığım için eleştiri

sevmeyen  zihniyetlerde olduğu için bana Burhan Felek Salo-
nu'na giriş yasağı koymuş. Salon federasyonun.

Bir gideyim dedim Galatasaray-Fenerbahçe maçı vardı.
Kapıda karşıladılar.
Zaten kapıya da "Akreditasyon olmayan giremez" diye

ilk defa bir yazı koymuşlar. Bana akreditasyon kartı yollamadı-
lar. 

Onlara Cumhurbaşkanlığı tarafından verilen sürekli basın
kartımı gösterdim. Geçersiz olduğunu söylediler.

Başkanın oğlunun arkadaşlığı dışında voleybola hiçbir kat-
kısı olmayan basın sorumlusuna gittiler "Olmaz" yanıtı gelince,
kibarca özür dilediler. Kapıdaki güvenlikçiler şaşkındı. Hepsi
üzülmüşlerdi. Yıllarca selamlaşıp, konuşuyorduk. Emir kulu idi-
ler.

Seyirci girişine gittim, kapıyı tutmuşlardı. Orada da nazikçe
içeri sokmadılar.

50 yıl voleybola hizmet vermiş birine yapılan üzücü bir olay.
Basın kartı ile üsteledim, sonra fotoğraf makinemi bırak-

mamı içeri öyle gireceğimde karar kıldılar. Demek ben değil,
fotoğraf makinesi suçlu imiş. Hani askerde cezalı kazan, ce-
zalı kepçe, hatta cezalı tank vardır ya. Öyle bir şey. Voleybola
fotoğrafta ilk birincilik ödülünü de kazandıran benim. Salondaki
o fotoğraf kalkmış. Filenin Sultanları'nın isim babası da benim.
Yaptığım şeref tabloları hala unutulmadı. sonay Gülergin
“Ağbi o şeref tablolarına girmek için popomuzu yırtıyoruz”
derdi.

İçeri girdim, 50 yıl gözümün önünden geçti. Karşımda ceket
ilikleyenler geldi gözümün önüne.

Salon Müdürü Coşkun bey de "Ağbi basın dolaplarında

bir şeyin var mı" dedi. Hemen dolabı boşalt-
tım.

Kapıda kalabalık askere gidiyormuşum gibi
uğurladı.

Cezacıların hiçbiri benim kadar bu spora
hizmet etmedi. Gece yarısı oynanan maça
pjama ile gittim. Kimse farkında bile olmadı

.Şimdi gelelim bu akreditasyon kartının bana
verilmemesine.

1. Belgrat’ta İyi Parti Lideri Meral Akşener'e
bizim takımı kutlama izni vermediler.

2. Cumhurbaşkanı RTE, Giovanni Guidet-
ti'ye vatandaşlık beratı verdi. Federasyon başka-

nını çağırmadılar.
3. Spor Bakanı, federasyon başkanını aforoz etti, yanına

sokmuyor.
4. Türkiye'de yapılan voleybol organizasyonları kim tarafın-

dan yapılıyor belli değil. Dedikodular, yakın çevre üzerine.
6. Federasyonun resmi internet sitesinde 40 kadar reklam

var. 6-7 tane gece-gündüz voleybola hizmet eden internet sitesi
var. Bunlara reklam desteği yok.

7. Federasyon Başkanı'nın makam odasında cumhurbaş-
kanının resmi Atatürk'ün önünde.

8. Bir önceki federasyon başkanı Özkan Mutlugil, ayak
oyunları ile "CEV'de görev alacaksın" diye koltuktan kaldırıldı.

09. CEV'de tüm voleybol dünyası tarafından çarpıklığı bili-
nen adaya oy verildi ve kaybedildi.

10. "Ben hancı, onlar yolcu" ata sözünü unuttular. Çünkü bu
site ve Cengiz Tokgöz 4 federasyon başkanını tarihe gömdü..

Şimdi bunları tek ben yazdığıma
göre, elbette kızacaklar. Çünkü voley-
bola bakan internetçilerin çıkarları var.
Kiminin yakını hakem ve bir kulüpte
kapı arıyor, kimi reklam alıyor, kimi de
yasak olmamasına rağmen federas-
yonda çalışıyor ve internet siteleri var.
Federasyon ismi ile reklam alıyor.

Bir de düzgün adam olmak var
tabii.

Ama nerede.
Diyojen boşuna elinde fener ile

güpegündüz dolaşmamış.
ÖneMli not: Voleybola ilk kitap çıkaran benim. Federas-

yonda milli oyuncuların isimleri bile yoktu. Bir ansiklopedi. Bu-
günkü federasyon başkanı "200 kitap biz alırız" dedi. 100 kitap
aldılar. Anlayın  artık.

not 2: Federasyon başkanı  "Cengiz Tokgöz'e kitabına 80
bin liralık reklam verdirdim. Kitapta toplam 40 bin lira Gazete-
ciliğe ilk girdiğim gün Fenerbahçe yönetiminden tanıdığım Meh-
met Ali Aydınlar'ın ilanına bile sahip çıktı. baskıyı Tercüman
Gazetesi'nden arkadaşım yaptı. Orada Vestel'in katkısı var.
Sokak dedikodularına döndü.

Yaptıkları terbiyesizlik. Bunun başka yorumu yok. Benim
emeğimi bilenlerin tepkilerini yazsam, sayfalara sığmaz.

Bunlar yolcu, ben hancıyım. Gidenlerin isimleri dahi unu-
tuldu. 

Cezalı FotoĞraF 
Makinesi

ALİ CANCENGİZ TOKGÖZ
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Yıllar önce bir kasım ayıydı. Ellerini önünde
birleştirmiş, başı hafifçe eğik, konuşmadan

önce parmak kaldıracak kadar saygılı… 
Aynı zamanda müthiş öfkeli, şaşkın ve is-

yankâr.
You-tube videosu çok izlenince televiz-

yona çıkarmışlardı Gizem’i. Orada da toplu-
mun kendi gibilere layık gördüğü yere isyan
ediyordu. 

Bir stüdyo dolusu seyirci bu “büyümüş de
küçülmüş” kıza kahkahalarla gülerken şaş-
kın gözlerle bakıyor, çatık kaşlarını bir an
olsun kaldırmıyordu.  “Ne gülüyorsunuz?”
dediğinde, insanların kendisine gülmesine
kızmıyor, anlattıklarında gülünecek ne oldu-
ğunu anlamaya çalışıyordu. İsyan ettiği gerçeklere başkalarının
da isyan etmemesini aklı almıyordu. Anlattığı acılar karşısında
kahkaha atmaktan utanmayan herke-
sin “kalıbına tükürecek” kadar öf-
keliydi.

Yine bir Kasım ayındayız. İstan-
bul da yüzlerce amatör futbol müsa-
bakası iptal edilmiş. İASKF, İstanbul
Amatör Spor Kulüpleri Federasyonu
tarafından yapılan açıklamada
Kasım’ın son haftası Cumartesi,
Pazar, Salı ve Çarşamba günü oynanacak olan S ü p e r
Amatör, 1.Amatör, U-14 ve U-16 müsabakalarının iptal edildiği
belirtildi. Gerekçe olarak tüm uyarılara rağmen son haftalarda
hakemlere karşı artan şiddet görüntülerinin etkili olduğu kay-
dedildi. 

Bu ertelemeden etkilenen herkes öfkeli, bugüne kadar bu
olaylara önlem almayanların kalıbına tükürecek ama sorumlular
ortada yok. 

Evet amatörler hep birilerine kızıyor. Birilerinin kalıbına
tükürecekler ama tükürecek kalıp bulamıyorlar.

Yıllardır bir  statü sıkıntısı var ama  sıkılmakla kalıyorlar
çözüm yok.  O kadar para harcayıp lige giriyorsun bağlı oldu-
ğun ilin kontenjanı sebebiyle küme düşüyorsun. Harcanan o
kadar para boşa gidiyor. Maalesef kulüplerin aleyhine olan  bir
statüde  yıllardır ısrar ediliyor. Öyle bir komedi ki  BAL ligin de
sezon sonuna kadar grubunda lider olan Merzifon Spor son
maçında liderliği kaybedip küme düşüyor. Lig ikincisi olarak
küme düşüyorsunuz. Gülsek mi ağlasak mı?  

Yine İstanbul’da BAL Ligi’nde  5 Grupta  25 takım mücadele
ediyor. Bu takımlardan 15’i play-off hakkı bile verilmeden direk

küme düşecekler. Yani her gruptan 3 İstanbul
takımı doğrudan küme düşecek. Bunun adı da
adalet olacak. Sonra tekrar aynı lige çıkmak için
milyonlar harcayacaksınız. Tüm bu sorumsuz-
lukları göz ardı edip kimsenin kalıbına tükürme-
yeceksiniz.

BU NASIL BÖLGESEL LİG?
Bölgesel Amatör Lig dediğin zaman adı üs-

tünde çok masrafı olmayacak ve takımlar arası
azami 2-3 saatlik mesafe olmalı ki deplasman
masrafı çok olmasın takımlar aynı gün maçlara
gelip gidebilsinler. Ama öyle mi, İstanbul'a ne-
redeyse 500 km. mesafede ki Uşak takımları ile

İstanbul takımları aynı lig de,.
Çanakkale ve Kütahya takımları Bozcaada ile Tavşanlı ara-

sındaki mesafe 464  km. yaklaşık 7 saatlik bir yol mecburen
müsabakadan bir gün önce gideceksin otel masrafı

vs. hangi amatör takım bu masrafları
kaldırabilir. 

Bu takımları aynı gruplara yerleş-
tiren TFF Amatör Kurul üyeleri grup-
ları yaparken hiç mi haritaya
bakmadılar. Ya da aman bunları bez-
direlim de bıraksınlar bizde rahat
edelim mi dediler. 

Sevgili amatörler, gelin bir sezon liglere katılmayın veya hiç
olmazsa bir hafta maçlara çıkmayın protesto edin ses getirin
TFF’yi varlığınızdan haberdar edin yoksa bu işin sonu kulüple-
rin iflasına gidiyor. 

Amatör’ün sırtından herkes para kazanıyor. Tek para har-
cayan kulüp yöneticileri hiçbir kar amacı gütmeden çoğu za-
manda ceplerinden para harcıyor. Karşılığı kocaman bir hiç...

Amatör darda yöneticiler Katar’da keyif yapıyor. Sonra da
çok iş yapmışlar gibi nutuklar atıyorlar. Hepsi koltuk sevda-
sında. Hiç biri ülke futboluna verdikleri zararın farkında değil-
ler.

Son sözümüz Futbol Teröristlerine, maalesef  TFF’nin ve il-
gili kuruluşların görevlerini layıkıyla yapamadıklarından ve oto-
rite eksikliğinden yaptıklarınız yanınıza kalıyor. 

Spor’un sevgi, barış, kardeşlik ve dostluk olduğunu unut-
mayınız. Kulüp yöneticilerinden sporculara, antrenörlerden ha-
kemlere, saha komiserlerine, spor yazarına, tesis görevlilerine
ve seyircilere kadar hepimiz üzerimize düşen önlemleri almalı
şiddetin karşısında durmalıyız. 

aMatÖrler DarDa 
YÖnetiCiler katar’Da

ALİ CANCENGİZ TOKGÖZ
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Ço2014 yılından bu yana şampi-
yonluk ipini göğüslemeyen ve
bu duruma bir son vermek için

Teknik Direktörlüğe Portekizli Jorge
Jesus'u getiren Fenerbahçe;
Dünya Kupası arasına lider girdi ve

UEFA Avrupa Ligi'nde tur atladı...
Kasım ayında Fenerbahçe UEFA
Avrupa Ligi'nde Arda Güler'in 1 gol
attığı; Willian Arao'ya 1 asist yaptığı
maçta deplasmanda Şampiyonlar
Ligi'nde elendiği zayıf rakibi Dinamo
Kiev'i 2-0 mağlup ederken; Süper
Lig'de ise Dünya Kupası'na erken
gitmek için kırmızı kart gören Michy
Batshuayi'nin atıldığı maçta Sivass-
por'u Enner Valencia'nın penaltı go-
lüyle 1-0 yenmeyi başardı... Yine
Kadıköy'deki Giresunspor ma-
çında bu kez bir başka santrfor
Joao Pedro'nun atıldığı maçta

Enner Valencia'nın penaltı golüyle
1-0 öne geçen sarı-kanaryalar; Ser-
dar Aziz ve kaleci Altay Bayındır'ın
büyük hatalarından Borja Sainz'ın
attığı gollerle 2-1 mağlup oldu
ancak liderliğini sürdürdü.. Taraflı
tarafsız herkes bu başarıda herkes
Teknik Direktör Jorge Jesus'un
büyük payı olduğunu düşünüyor...
Ancak ben bu görüşte değilim... İşte
20 Temmuz 2022'den bu yana izle-
diğim Jorge Jesus'un hataları:

1) Takımla çok fazla oynuyor. 
2) Bazı futbolcuları yerlerinde

kullanmıyor... Özellikle Santa
Clara'dan transfer edilen; ül-

kemizde de Rizespor'da 5 yıl önce
forma giymiş olan 8 ve 10 numara
pozisyonlarında oynayabilecek olan
Lincoln Henrique'den ısrarla sol
bek/sol kanat oyuncusu yaratmaya
çalışması takımın oyununu ve
ahengini bozuyor

3) Filip Novak ile yollar ayrıldı-
ğına göre Ezgjan Alioski bu takımın
banko sol bekidir.. Macera aramaya
gerek yoktur..

4) Rakip takımlara fren yaptıran
ve Fenerbahçe'nin oyunda itici gücü
olan Miguel Crespo'yu -hele ki
skoru da alamamışken- oyundan çı-
kartma sevdası 0-0 sona eren Be-
şiktaş maçında az kalsın sahadan
mağlubiyetle ayrılmamıza yol aça-
caktı... 

5) Benzer özellikteki futbolcuları
birlikte oynatma sevdasından vaz-
geçmeli... Onun bu inadı takımın
üretememesine sebep oluyor.. Ör-
neğin Diego Rossi ve Joshua King
ile Enner Valencia ve Joao Pedro
gibi... 

6) Fenerbahçe takımı 3-4-3 oy-
namaz... 4-2-3-1 veya 4-4-2 oynar... 

7) 10 kişi kalınan Konya ve Gire-
sunspor maçlarıyla Şampiyonlar Li-
gi'nde elendiğimiz Dinamo Kiev
karşısında panikleyip krizleri yöne-
temedi... Daha sakin davranmalı...
Özellikle Kadıköy'de Joao Pedro da
atılmışken 10 kişi kaldığımız Gire-
sunspor maçında oyundan ardı ar-
dına Diego Rossi ve Miha Zajc'ı

ARALIK 2022GÜNDEM Süper Fener

KONUK YAZAR

ALİ CAN

JORGE JESUS GERÇEKTEN 
BAŞARILI MI?

LEVENT- ARALIK2022.qxp_Layout 1  4.12.2022  16:01  Page 1



21

2022 ARALIK GÖRÜŞSüper Fener

kenara alması; o dakikaya kadar
sağ bekte görev yapan Ferdi Kadı-
oğlu'nun pozisyonunu değiştirmesi;
son olarak da İrfan Can Kahveci'yi
kenara alması Fenerbahçe'yi orta
saha kurgusunda eksik bıraktı ve
sahadan hüsranla ayrıldık... 

8) Hiçbir maç için "Jorge Jesus
kazandırdı" diyemedik... Rakip Tek-
nik Direktörlerin hataları ve Fener-
bahçe'nin henüz çok ciddi bir
rakiple oynamaması Jorge Je-
sus'un başarılı gibi gözükmesine
sebep oluyor...  Galatasaray, Trab-
zonspor, Hatayspor, Gaziantepspor
ve Antalyaspor gibi dişli takımlarla
oynanacak maçlar Jorge Jesus
hakkında daha net yorum yapma-
mızı sağlayacak... 

Kasım ayında fazla maç olma-
masına rağmen Fenerbahçe'de ya-
şananları kaleme aldık... Giresun
mağlubiyetiyle üzülmüştük ancak
Enner Valencia'nın Ekvador; Michy
Batshuayi'nin de Belçika formala-
rıyla Dünya Kupası'nda attığı goller
moral kaynağımız oldu... Teknik Di-
rektör Jorge Jesus yukarıda yazdı-
ğımız hatalarına devam etmezse
her kulvarda başarı elde edilebilir...
Sarı kanaryalara önümüzdeki maç-
larında  başarılar diliyoruz....

Başantrenör Dimitris Itoudis yöneti-
minde bu sezon başarılı bir perfor-

mans ortaya koyan ekibimiz önemli
eksiklerle çıktığı mücadelede İspan-
yol temsilcisine karşı istediği oyunu
parkeye yansıtamadı ve maçtan 85-
71'lik skorla mağlup ayrıldı.

Fenerbahçe Beko'da Scottie Wil-
bekin, Marko Guduric, Dyshawn Pi-
erre, Nemanja Bjelica gibi yıldızlar
sakatlıkları nedeniyle forma giyeme-
diler. Fenerbahçe'de Johnathan Mot-
ley, ürettiği 20 sayıyla maçın en
skorer ismi olurken Devin Booker 15,
Melih Mahmutoğlu 10 sayıyla oynadı.
Real Madrid'de Dzanan Musa, 18 sa-
yıyla takımının en skorer ismi olurken
Walter Tavares 17, Gabriel Deck 12
sayıyla maçı tamamladı.

Fenerbahçe taraftarı, Başkan Ali
Koç ile Real Madrid maçını salonda
izleyen Jorge Jesus'a tezahürat yaptı.
Portekizli çalıştırıcı ise tezahüratlara
karşılık olarak teşekkür etmesinin ar-
dından basketbol takımını işaret etti

ve onlara tezahürat yapılmasını is-
tredi.

SIRP HOCAYI HATIRLATTI
Jorge Jesus'un bu hareketi Fener-

bahçe'nin ve Avrupa basketbolunun
efsane başantrenörü Zeljko Obrado-
vic'i akıllara getirdi. Sırp başantrenör,
sarı-lacivertli takımı çalıştırdığı dö-
nemde kendisine yönelik tezahürat-
larda takımını işaret ediyor ve onlara
tezahürat yapılmasını istiyordu.

Jorge Jesus'tAN 
bAsketboL mAçıNdA obrAdovİC'İ

hAtırLAtAN hAreket
Turkish Airlines EuroLeague'in 11. haftasında Fenerbahçe Beko, Real

Madrid'e 85-71 mağlup olarak bu sezon resmi maçlardaki ilk iç saha ye-
nilgisini aldı. Mücadeleyi Başkan Ali Koç ile birlikte izleyen Teknik Direktör
Jorge Jesus ise seyirci tezahüratlarına verdiği cevapla Obrdoviç’i hatırlattı...
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Fenerbahçe Süper Lig ve Avrupa Ligi’nde
iyi oyun rüzgarını arkasına alıp topladığı
puanlarla, iki kulvarda da liderlik koltuğuna

oturdu. Ancak araya  beklenen misafir 2022
Katar Dünya Kupası organizasyonu girdi.  Do-
layısıyla Sarı - Lacivertli camia, taraftar, yöne-
tim ve spor medyası “45 günlük ara
F.Bahçe’nin üstüne koyarak yükselen per-
formansını sekteye uğratır mı” tarafını, ister
istemez tartışmaya başladı. İstim üstündeki F.Bahçe, bu
havadan uzaklaşır mı soruları çoğaldı. Bu kaygı zaman
zaman Futbol dünyasından yaşandığı için gündem buna
odaklandı.

Ancak F.Bahçe'nin deneyimli hocası Jorge Jesus, bu
girdaba girmemek için tüm önlemleri aldı. Kısa bir izin son-
rası futbolcular top başı yaptı. Dostluk Turnuvası'na “Evet
“dedi. F.Bahçe, G.Saray, İspanyol takımları Real Vayo-
kano ve Villa Real dörtlü turnuva oynadılar. Ancak
F.Bahçe ile G.saray eşleşmedi. R.Vayokano ve V. Real ile
iki 90 dakika  oynandı. F.Bahçe V.Reali 2-1, R. Vayokano'
yu 3-1 yendi turnuvayı zirvede bitirdi.

Hazırlık nedeniyle yapılan turnuvalarda, teknik patron-
lar genelde yedek kadro ve gençleri oynatır. Ama Jesus
tam tersini yaptı. 2 karşılaşmada da ideal 11'e yakı
kadrolarla oynadı. Futbolcu grubuna  da “Herkesten

resmi maç performansı istiyorum” uya-
rısı yaptı. Sarı-Lacivertliler 2 maçta da 1 -
0 geriye düşmelerine rağmen,  sahadan
galibiyetle ayrılan taraf oldu. Jesus' tan
mesajı alan futbolcular, sanki Avrpu Kupası
ya da  Süper Lig maçına çıkmış gibi karak-
ter koydular. Mücadele, kazanma isteği,
baskı ve iyi oyunun hakkını verdiler. Taraf-
tarı, yönetimi ve Jesus'u mutlu ettiler.

Uzun süre sakat olan King, M.Hakan, G.Henriqe maçlarda
forma alarak, hazırız mesajı verdiler. İlk maçta ciddi bir sa-
katlık geçiren Pedro ise sezonu kapattı .

F. Bahçe performansına bıraktığı yerden devam etti. Bu
tempolu oyun yönetim, camia ve tribünleri mutlu etti.  Tabi
lideri takip eden rakipleri de kara kara düşündü diyebiliriz.

Ferdi, Altay, İrfan Can, M.Hakan, Serdar Dursun, King
turnuvada  öne çıkan isimler oldu. Yedek kaleciler Ertuğrul
ve İrfan Can ile Buruma turnuva vesilesi ile taraftarın
önüne çıkma şansı buldu.

Anlaşılan ülkesinde "taktikler kralı" olarak adlandırılan
J. Jesus daha çok sürprizler yapacak. Futbolcular

ona büyük saygı ve sevgi duyuyor. Portekizli
hoca da Jesus'a aynı ölçüde cevap veriyor.

Jesus, F.Bahçe ‘de 4 yıldır olmayan yönetim,
camia, taraftar ve futbolcu kenetlenmesini
sağlayarak büyük bir işe imza attı. Bana
göre bu fotoğraf,  .Cumhuriyetin 100. yı-
lında kazanılacak en değerli şampiyon-
luğun habercisi.

JESUS VARSA SORUN YOK

YALÇIN  TÜRK
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Teknik Direktör Jorge Jesus ve futbolcularımızın önderli-
ğinde “Anadolu’da YÜZ kızımız olacak, Cumhuri-
yet’in izinde, yarınlara güvenle bakan” projesi

gerçekleştiriliyor. Fenerbahçe hayallerini gerçekleştirmek
isteyen 100 kız öğrenciyi Cumhuriyet Bursu ile destekliyor.

Fenerbahçe Spor Kulübü olarak gerçekleştirilecek des-
tekte, takım fark etmeksizin imkânı olan herkes için bir ve-
sile olacak..

CUMHURİYET yazıp 4622’ye SMS göndererek 10 TL
bağışta bulunabilirsiniz.

-https://fonzip.com/cydd/cumhuriyet-burs-fonu web site-
sini ziyaret ederek tek seferlik ya da aylık düzenli bağışta
bulunabilirsiniz.

-Alıcı kısmına Çağdaş Yaşamı Destekleme Derneği
yazıp, TR31 0006 7010 0000 0040 6092 69 IBAN numarası
ile açıklama kısmına ise ‘Cumhuriyet Burs Fonu’ yazarak
Havale/EFT ile bağışta bulunabilirsiniz.

-SMS kampanyasına yurt içi tüm operatörlerden katıla-
bilirsiniz. Bağış miktarı 10 TL, mesaj gönderim bedeli 2
SMS’tir.

Bir süredir sağlık sorunları ne-
deniyle hastanede tedavi
gören Fenerbahçe ve Tür-

kiye A Milli Futbol Takımı’nın
eski teknik direktörlerinden
Macar Kalman Meszöly, 81
yaşında vefat etti.1985-1986
sezonunda teknik direktörlü-
ğünü yapan Kalman Mes-
zöly 3-2 kazandığımız

efsane Bordeaux zaferinde
Futbol A Takımımızın ba-

şında bulunan Macar fut-
bol adamı Meszöly,

Fenerbahçemizle aynı
sezon Türkiye Spor
Yazarları Derneği

Kupası şampiyon-
luğu yaşamıştı.

25Kasım Kadınlara Yönelik Şiddete
Karşı Uluslararası Mücadele Günü
dolayısıyla Fenerbahçe U15 Kadın

Futbol Takımımız ile Beşiktaş U15 Kadın
Futbol Takımı arasında bir farkındalık
maçı düzenlendi.

Karşılaşma öncesinde Maltepe Seyir
Tepesi’nde iki takım oyuncuları ve teknik
heyetlerinin yer aldığı bir kahvaltı organi-
zasyonu yapıldı.

Sıcak ve samimi bir ortamda yapılan
kahvaltının ardından iki takım Maltepe
Gülsuyu Stadyumu'nda karşı karşıya
geldi.

Fenerbahçe Petrol Ofisi Kadın Futbol
Takımımızın Teknik Direktörü Özkan Be-
ceren’in de izlediği karşılaşmada Takımı-
mız, “Kadına yönelik şiddete hayır”
pankartıyla sahaya çıkarken, Beşiktaş
U15 Kadın Futbol Takımı ise “Kadınları
geri bırakan toplum, geride kalmaya mah-
kumdur” yazılı pankartla sahadaki yerini
aldı.

ARALIK  2022KULÜP HABER Süper Fener

Anadolu’da 
YÜZ kızımız olacak

U15 Kadın Futbol Takımımız, Kadına Şiddetle Uluslararası
Mücadele Günü dolayısıyla farkındalık maçı yaptı

Bordeaux Zaferi’nin hocası
Kalman Meszöly’i kaybettik
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İspanya'da düzenlenen IBA Genç Erkek-
ler ve Kadınlar Dünya Boks Şampiyona-
sı'nda yarı finalde ringe çıkan

Fenerbahçeli milli sporcu Sıla Sürmeneli,
bronz madalyanın sahibi oldu. Alicante
kentinde süren organizasyonda kadınlar
57 kiloda Sıla Sürmeneli, yarı finalde kar-
şılaştığı Alman sporcu Asya Ari’ye mağlup
olarak kürsünün üçüncü basamağına çıktı
ve bronz madalya kazandı.

13+ Yaş Kısa Kulvar Baraj Geçme Müsa-
bakalarında mücadele eden yüzücü-
müz Demir Özdemir, 100m serbest

müsabakasında elde ettiği 00:50.94’lük de-
recesiyle, 200m serbestte de 1:50.98’lik,
50m serbestte 00:23.22’lik derecesiyle, 14
Yaş Yeni Türkiye Rekorunun sahibi oldu.

İzmir/Urla’nın ev sahipliğinde 21-27
Kasım tarihleri arasında düzenlenen IQ
Foil TYF Yelken Ligi 1. Ayak Yarışla-

rı’nda mücadele eden Fenerbahçe Doğuş
Yelken’in olimpik sporcuları önemli başa-
rılara imza attılar. Yelkencilerimizden
Cavit Biriz erkekler kategorisinde kürsü-
nün birinci basamağına çıkarken, bir diğer
olimpik sporcumuz Dilara Uralp Po-
lomda ise kadınlarda ikincilik elde etti. Er-
kekler kategorisinde yarışan genç
sporcumuz Ozan Türker de yarışı 7.’likle
tamamladı.

2022 ARALIK KULÜP HABERSüper Fener

Yelkencilerimiz, IQ Foil TYF Yelken Ligi 
1. Ayak Yarışları’nda zirvede yer aldı

Sıla Sürmeneli, 
Dünya 

Şampiyonası'nı 
bronz madalya ile

tamamladı

Demir Özdemir, 
50, 100 ve 200m 

serbestte rekorların
yeni sahibi

Seta Yağcıoğlu,
tarihi Fenerbahçe
armasını kulübe

armağan etti

Fenerbahçe formasıyla hem bas-
ketbol hem de voleybol oynayan
ve tarihi başarılarda önemli rol

oynayan Seta Yağcıoğlu, Fenerbah-
çe’nin ilk kadın basketbol ve voleybol
takımlarının formasından yaklaşık 70
senelik Fenerbahçe armasını kulübe
armağan etti.
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Brezilya 
Turnuvayı en son 2002 yılında, fi-

nalde Almanya'yı 2-0 yenerek, efsanevi
Ronaldo Nazario'nun takımı adına her
iki golü de atarak kazandı. Şu anki Bre-
zilya kadrosu Ronaldo kadar ölümcül
bir bitiriciye sahip değil ancak kesinlikle
her takımı devirecek kadar yeteneğe
sahipler.

Ancak Brezilya'nın son Dünya Ku-
pası performansları oldukça hayal kırık-
lığı yaratmıştı. 2014 yarı finalinde
Almanya'ya 7-1 yenildiler ve 2018 çey-
rek finalinde Belçika'ya 2-1 yenildiler.
Yıldızları Vinicius Junior, Gabriel
Jesus ve Neymar’a oldukça iş düşü-

yor. Katar'da kupaya uzanmak isti-
yorlarsa Brezilya'nın üçünün de

iyi performansına ihtiyacı ola-
cak...

Arjantin
Brezilya'nın en zorlu

rakibi Arjantin, 2022
Dünya Kupası'na gi-
rerken daha iyi du-
rumda görünüyor.
Genç futbolcular ve
tecrübeli isimlerin
mükemmel bir karışı-

mına sahipler, yani ne
düşük deneyime ne

de coşkuya sahip
olmaları gereki-

yor.
La Albiceleste, 1986'da büyük Diego

Maradona'nın onları zafere taşımasın-
dan bu yana kupada başarıları yok. Bu
yıl Arjantin çok farklı görünüyor ve his-
sediyor. Her zaman takımına katkılı
Lionel Messi tarafından yönetilen ola-
ğanüstü bir futbol oynuyorlar ve bu-
nunla uyumlu sonuçlar elde ediyorlar.

44 yaşındaki teknik direktörleri Lio-
nel Scaloni'nin yönetiminde  32 maçlık
yenilmezlik serisiyle dünyanın tartışma-
sız en formda takımı.

Tabii ki, bu tür performansları futbo-
lun en büyük aşamasında tekrarlamak
tamamen farklı bir konuu.  Ancak, mev-
cut forma göre Arjantin'i favori olarak
adlandırmak abartı olmayacaktır.

Fransa 
2018 Dünya Kupası finalinde Hırva-

tistan'ı 4-2 yenerek tarihinde ikinci kez
futbolun en büyük kupasını kal-
dırdı.  Bu yıl, tacını korumak
için her şeylerini verecekler
ve kazanırlarsa1962'den
(Brezilya) bu yana bunu
yapan ilk takım olacak-
lar.

Yakın tarih, savu-
nan şampiyonlara
pek nazik davran-
madı. 1998
Dünya Kupası

ARALIK  2022DÜNYA KUPASI Süper Fener

5 FAVORİ İLE
BREZİLYA- FRANSA
FİNALİNE DOĞRU 

Amerika Elemeleri'nde ilk iki sırayı alan Brezilya ve Arjantin son dönemlerde gösterdikleri 
performansla İngiltere, Fransa ve İspanya’nın bir adım önünde.  
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şampiyonu Fransa 2002'de grup aşama-
sından elendi. Aynı durum 2010’da
İtalya, 2014’de İspany ve 2018'de Al-
manya içinde geçerliydi. Fransa, Avus-
tralya, Danimarka ve Tunus ile
karşılaşacakları grup aşamasından çıka-
bilirse, büyük bir psikolojik engeli atlamış
olacak.

Karim Benzema, Kylian Mbappe,
Paul Pogba ve Raphael Varane gibi
isimlerle Fransa'da yetenekli oyuncu sı-
kıntısı yok. Ancak, Euro 2020'de İsviç-
re'ye karşı aldıkları şok yenilginin
ardından, sıralamaları ne kadar düşük
olursa olsun rakiplerini hafife almayı
göze almayacaklardır.  Sakinliklerini ko-
rumayı, birlik olarak oynamayı ve yılmaz
dövüş ruhunu korumayı başarırlarsa,
Fransa bu yıl imkansızı başarmak için
gerçek bir şansa sahip olacak.

Beş kez kazanan Brezilya bir kez
daha turnuvaya favori olarak girecek ve
bunu hak ediyor. Yıldızlarla dolu bir ta-
kımları, kurnaz bir koçları ve eşsiz bir
milli takım tarihleri var. Brezilya istikrarını
korursa, bu yıl Katar'daki efsanevi sarı
formalarına bir yıldız daha eklememeleri
için hiçbir neden yok.

İngiltere
Yıllardır Dünya Kupalarına

damgasını vuramayan İngiltere,
liglerinin büyüklüğüyle millii takım
kıyaslandığı zaman hep alay ko-
nusu oldu. Her zaman büyük
isimleri, yıldızları oldu, ancak ku-
palarda nadiren bir takım olarak
oynayıp başarılı performans gös-
termeyi başardılar.Ancak Gareth

Southgate'in İngiltere'si
farklı hissettiriyor.

Bu takımın önceki
nesilleri kadar
süper yıldızı yok
ama kesin-
likle bir

takım olarak nasıl oynayacaklarını bili-
yorlar.

İngilizler 2021'de Avrupa Şampiyo-
nası finaline de ulaştı. Ama bir kez daha
yürek burkan bir sonuca katlandılar ve
penaltılarla İtalya'ya yenildiler.

İngiltere, 2022 Dünya Kupası'nda
İran, ABD ve Galler ile birlikte B Gru-
bu'na yer alıyor. Bu grupta işleri çok da
kolay değil, ancak son iki büyük turnuva-
larında gösterdikleri seviyede futbolu
üretmeyi başarırlarsa, gruptan çıkmak
sorun olmayacak. O andan itibaren
şanslarını en iyi şekilde kullanmaları ve
de büyük turnuvalarda yaşadıkları acı-
masız penaltı atışlarından kaçınmaya
çalışmaları gerekecek.

İspanya
2010 Dünya Kupası kazananı İs-

panya yine kazanmak istiyor. Mevcut
kadroları genç, aç ve mücadeleyi son
ana kadar taşımak için gereken her şeye
sahip. Luis Enrique'nin seçimleri şim-
diye kadar hep cesurcaydı ve takım
kendi günlerinde olursa kupaya ulaşma-
ları pek şaşırtıcı olmayacak. İspanyollar,
on yıl önceki kadar güçlü olmayabilir,
ancak sürprizleri nasıl ortaya çıkaraca-

ğını kesinlikle biliyorlar. 
İspanya'nın son iki

Dünya Kupası hüsranla
sonuçmanmıştı. 2014'te

grup aşamasından çı-
kamadılar ve dört yıl
sonra son 16'da Rusya
tarafından penaltılarla

elendiler. 
Ancak Euro 2020'deki

sergiledikleri futbol cesaret
vericiydi ve yarı finalde pen-

altılarla İtalya'ya kaybetti-
ler. Top

ayaklarındayken
çok rahatlar

ve bir anda
gol şansı
y a r a t ı -
yorlar. 

92 YILLIK
SERÜVENDE

İLK KADIN HAKEM

FIFA, 2022 Dünya Kupası E
Grubu'nda Kosta Rika ile Al-
manya arasında oynanan maçı
yöneten Fransız hakem
Stephanie Frappart, 92 yıllık
Dünya Kupası tarihinde düdük
çalan ilk kadın hakem unvanını
elde etti. Zorluk derecesi çok
yüksek bir maçta. Erkek egemen
bir spor branşı olan futbolun
içinde kararları, yeteneği ve lider-
lik vasfıyla ön plana çıkan 38
yaşındaki Frappart (Fransa),
Neuza Back (Brezilya) ve Karen
Diaz’den (Meksika) oluşan kadın
hakem üçlüsü, Almanya’nın
Kosta Rika'yı 4-2 mağlup ettiği E
Grubu üçüncü ve son maçını
yönetti.
Kişisel tarihinde birçok ilke imza
atmış Fransız hakem Stephanie
Frappart (38) 1930'dan bugüne
düzenlenen 92 yıllık Dünya Ku-
pası tarihinde düdük çalan ilk
kadın hakem unvanını aldı.
Adını Dünya’ya İstanbul’da
2019’da düzenlenen UEFA Süper
Kupa finalinde düdük çalarak
duyuran 38 yaşındaki Frappart,
geçen sene 2022 FIFA Dünya
Kupası Elemelerinde görev
yapan ilk kadın hakem, 27 Mart
2021'de Hollanda'nın Letonya'yı
2-0 mağlup ettiği maçı yönet-
mişti.
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Katarlılar 
içki yasağı
koyunca, 
bu güzel 
hanım da dürbüne
viski koymuş.

Tam "TRT maçları güzel veriyor" di-
yecektik ki.. Katar'da Ka-

nada-Fas maçında 4.
dakikada gol atı-

lınca "En erken
golün sahibi

H a k a n
Şükür"

diyen Spiker Alper Ba-
kırcıgil ikinci yarıyı an-
latamadı. İkinci yarıda
mikrofon Cüneyt Kı-
ran'a verildi. Yazıklar
olsun. Normal bir ül-
kede tüm spikerler mik-
rofonu kapatırdı.

Fenerbahçe kulübü Başkanı Ali Koç
"Stadımızın adı Atatürk olacak" dedi.

Atatürk'ü çok seven ve isimlerini kaldıran
iktidar "Olmaz. Aynı şehirde iki tane Ata-
türk olmaz. Atatürk Olimpiyat Stadı var"
dedi.

Ben Atatürk'ün adının yalnız Şükrü Sa-
raçoğlu Stadı'nda kilitlenmisene karşı idim.
Çünkü Atatürk hepimizin, her kulübün
idolü. Tek yerde olmaz diye düşündüm.

Öyleyse iş Atatürkçü İBB Başkanı
Ekrem İmamoğlu'na düşüyor. Ali Koç
başladı, Ekrem İmamoğlu Atatürk Spor
Salonu ile tamamlasın.

İmamoğlu alışıktır, Önceden yarım bı-
rakılan işleri tamamlamaya.

Kadınların her yerde olmasın-
dan yanayım ve savunurum.

1930 yılından beri FIFA ilk kez
kadını insan yerine koymayan Katar'-
daki Dünya Kupası'nda sahaya kadın
hakem sürdü Turnuvanın en çekişmeli
maçı olan Almanya-Kosta Rika karşılaş-
masındaki kadın hakemler başarılı yönetim
gösterdi. Tebrikler. Devamını bekliyoruz
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Süper Fener

MAYIN TARLASI

Öğretmenler Günü 
geride kaldı
Bizi adam etmek için çok çalışan

öğretmenlerimizin hiçbiri hayatta
değildir. Bizi biz yaptılar. Mekanları cen-
net olsun. Bugünlerde görev verilmeyen
öğretmenleri gördükçe çok üzülüyorum.
Bu karikatürü kim yapmış ise eline
sağlık. Alkışlıyorum.

CENGİZ TOKGÖZ

10Kasım'ı geride bıraktık. Dünya
basını matem günümüze büyük

önem verdi.
Mustafa Kemal Atatürk ve kahra-

manlar nur içinde yatsın. 
Ömrümüz yettiğince onu ve kahra-

manları hep anacağız. Mekanları cen-
net olsun.

Yılların televizyoncusu Emre Tilev
bile isyan etmiş. Kibar çocuktur.
Kimseyi incitmemek için nazik
yazmış.
Ben ekleyeyim. Ülkemizde iş çığrın-
dan çıktı. Yalnız stadlarda mı
karmaşa var. Bakalım bu
işin ucu nereye gidecek.

Ta
rih

e 
Ge

çt
i

Kadına Şiddete HAYIR

Çağdışı Zihniyet

Koç Başladı... 
İmamoğlu Tamamlasın
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2022 ARALIK MAYIN TARLASISüper Fener

İşkencehane İkiye Çıktı
Aylardan beri stat ile gar arasındaki kestirme yol

için adeta savaşıyorum.
Yönetim "Özel mülk" diyor, ben Allah ranmet

etsin Süleyman Demirel’in "Çareler tükenmez"
sözünü söylüyorum.

O karanlık, engebeli, merdivensiz yolun yanısıra
Söğütlüçeşme Garı girişi daracım ve
insanlar gıdım gıdım üst üste ilerliyor.

Yönetim taraftarın parasını al-
masını biliyor.

Başkan Ali Koç yenilikçi ve gir-
işken biri. Neden buralara el atmıyor
anlamış değilim.

Biz oralarda adeta işkence
görenler olarak bu iki yolun ele alın-
masını istiyor ve bekliyoruz.

Yağmur ve kar geliyor,
Kulaklarınızı çınlatmayın.

Başımız Sağolsun

Türk Spor’unun 3 önemli ismini kaybettik. Gazeteci-
Yazar Hıncal Uluç, Milli Voleybolcu Metin Görgün ve

Milli Futbolcu Mehmet Oğuz fani dünyayı terk edip ebe-
diyete gittiler. Başımız sağolsun

Onlar Allah’ın Emanetleri
Siyaset dışında pek konuş-
mayı sevmeyen Cumhur-
başkanı Recep Tayyip
Erdoğan can dostlarımız için
“Onlar Allah’ın emanetleri”
dedi. İnşallah hayvan
sevmeyenler de duymuştur. 

AYIN GÜZELİ

SOSYAL 
MEDYADAN
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GÜNDEM

Reklam
info@legendfutbol.com

Tel. 0551 292 1907
Yönetim Yeri:

Legend Futbol, İçerenköy Mah.Topçu
İbrahim Sk. No. 7/5 Ataşehir/İstanbul

BASKI
Zeynel Abidin AKKOÇ  

Acıbadem Copy Center  Acıbadem
Cad. Ekşioğlu Sitesi No:144/B1

Kadıköy/İstanbul  Tel: 0216 340 36 30

Yerel- Süreli - Aylık Yayınlanır                                                                                                                              
Bu gazete basın meslek ilkelerine uymakta olup Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı izniyle

yayınlanmaktadır  Yayınlanan ilan ve yazıların sorumluluğu sahiplerine aittir.  

ANKARA
Harun ATA

Sinan Caddesi No: 28/6 DİKMEN
Tel: 0312 230 1907

İZMİR
Aykut OKTAR

fener1907@hotmail.com.tr
İSVİÇRE 

Ümit DÜZGÜN                                          
Badstr.3 5722 Graenichen Schweiz

duzgunumit@hotmail.com                                                               
Tel: 0041 76 322 45 16

ABD
Hakan SAYIN

9101 East Bay Harbor Drv. Unit 105
Bay Harbor Islands FL 33154 

Tel: +1(305) 467 09 91

AVUSTURYA
Nuri ATARLAR. 

BREMENMAHD 16/41 6850 
DORNBIRN/AVUSTURYA
Tel:0043.681.815.987.98.

SÜPER FENER GAZETESİ 
ARALIK 2022- YIL: 19 – SAYI 228

İmtiyaz Sahibi 
Atila BARTIN

KATKIDA BULUNANLAR
Yayın Kurulu Başkanı

Cengiz TOKGÖZ
Uğur Özkan, Bedri Baykam, Cemil Turan, 

Numan Atay, Barış Özkan, 
Özgün Mert, Harun Ata, Tansu Sarı, 

Deniz Derinsu, Ali Can

TEMSİLCİLİKLER 

Süper Fener

Süper Fener ARALIK  2022
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Fenerbahçe’ye destek vermek isteyen ta-
raftarlarımız, akıllı telefonlarına ücretsiz

olarak yükledikleri Help Steps uy-
gulamasıyla attıkları adımları Kulü-
bümüz için maddi gelire

dönüştürebiliyor.
Help Steps’le gün boyunca attığınız

adımlar sayılıyor. Bağış yapmak için attığınız
adımları Help Steps üzerinde 30 saniyelik
bir video ile çevirmeniz ve  bağışlamanız
yeterli.  Adımlarınız biriktikçe kulübe yapa-
cağınız maddi katkı da gün gün artacak.

Böylece hem sağlığınız için adımlarınızı
sayıyor hem de kulübe destek oluyorsu-
nuz.

Android için:
https://play.google.com/store/apps/deta-
ils?id=com.helpsteps.app

Ios için:
https://apps.apple.com/tr/app/help-

steps/id1484554657

“YÜRÜYEREK” KULÜBE 
DESTEK OLABİLİRSİNİZ

Değerli yöneticilerimizden,
sevgili ağabeyimiz 
Köksal Özbek’in 
değerli şiirleri...

CAN BARTU
Dokuzyüzellialtıda, bir milli maçta seyretmiştim ilk
defa…                                                                           
Topu ayağına alışını ve dalışını rakip kalabalığına…                                                                                                               
Sonra, çıkışını aralarından, cıva gibi…                                                                                                                                
Şaşkın bakışını arkasından adamların… 
Hala hatırlarım.                                                                                    
Kibirli değil, onurlu, iyi yürekli ve gururlu bir insandır,
büyük futbolculuğu yanında…                                       
Sigara tiryakisidir; yakar anında uçakta; veya 
futbol sahasında…                                                                                   
Çok yönlü sporcudur.                                                                                                                                            
Gündüz futbolu oynar statta;
basketbolu aynı gece 
salonda…                                                                               
Kıyafetine titizlenir; 
karizması izlenir
başkalarınca…                                                                                                        
Elbise alınca, 
Milano’dan butikler 
ilan ederdi vitrindeki 
panodan…

Yazı İşleri Müdürü
Yalçın TÜRK

Genel Yayın Yönetmeni
Uğur ÖZKAN

Görsel Yönetmen
Ozan ÜNAL
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